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Ordu Arı Yetiştiricileri 
Birliği Çalışmaları 

Ünal ÖZYURT
Ordu İli Arı Yetiştiricileri Birliği Yönetim Kurulu Adına 

Başkan Yardımcısı

 10 Mart 2001 tarih ve 2438 sayılı Resmi Gazete’de yayımlana-
rak yürürlüğe giren 4631 sayılı Hayvan Islahı kanununun 4. maddesi 
gereği illerde arı yetiştiricileri birlikleri kurulması çalışmaları başladı.

 Ordu Arı Yetiştiricileri Birliği 2002 yılında kuruldu. Kuruluş ça-
lışmalarına hız verilerek bugün 79 ilde Arı Yetiştiricileri Birlikleri ku-
ruldu. İl birliklerinin temsilcilerinin katılımı ile Genel Merkez oluşu-
mu gerçekleşti. Genel merkez kayıtlarına göre 48.588 kayıtlı profes-
yonel arıcının 5,4 milyon adet arılı kovanı mevcuttur. Bu arılı kovan-
lardan Türkiye genelinde 83 bin ton bal üretimi yapılmaktadır. Yıl be-
lirtilirse daha iyi olur

 Ordu İli Türkiye sıralamasında koloni varlığı açısından 2. sıra-
da olmasına rağmen üretim olarak 1. sırada yer almaktadır. Bugün 
3.800 kayıtlı üyemizin 540.000 adet kayıt altına alınmış arı kolonisi 
mevcuttur.

 Türkiye’de kovan başına ortalama 17 kg bal üretimi baz alınır-
ken Ordulu arıcılar kovan başına 30 kg ve üzerinde bal üretmektedir-
ler. Bu da Türkiye’de üretilen balın ¼ ‘ni Ordulu arıcılar üretiyor anla-
mına gelmektedir. 

 Ekonomiye ve aile bütçesine çok büyük katkısı olan arıcılığı-
mızın gelişmesi, arıcılarımızın sorunlarının çözülmesi için olanakla-
rımız ölçüsünde çalışmalar yapıyoruz.

 2002 yılında 62 kişiyle yapılan ilk olağan kongremiz sırasın-
da ve sonrasındaki ekonomik sıkıntılarımız, üye sayımızın artması ve 
süzme bal desteği ödemeleri ile başlayan bağışlarla giderildi.

 Üyelerimize daha iyi hizmet sunmak, rahat bir mekânda 
oturmalarını sağlamak amacıyla Bucak Mahallesi’nde Pazartesi Pa-
zarı yanında alt katında 200 m²  deposu olan yine 200 m²  lik hizmet 
binamızı satın alarak birlik adına tapu tescili yaptırdık. Yaylada balı-
nı satamayan arıcılarımız, ellerindeki balları depoda stoklayarak is-
tedikleri zaman satışlarını yapabilmektedirler.

 Gezginci arıcı olan üyelerimizin gittikleri yerlerdeki konakla-
ma ve bürokratik sorunları bizzat yerinde üst düzey yetkililerle görü-
şerek çözülmeye çalışılmaktadır. Bu konuda Erzurum ve Sivas Valilik-
leri ile 2009-2010 yıllarında görüşmeler yapılmıştır.

 Her yıl özellikle Temmuz ve Ağustos aylarında arıcılarımız ko-

naklama alanlarında ziyaret edilerek sorunlar yerinde tespit edilip 
genel merkeze rapor edilmektedir. Ülke genelindeki ortak sorunlar 
belirlenip bakanlığın ilgili birimlerine bilgiler sunulmaktadır.

 Ülke genelinde yapılan ulusal ve uluslararası arıcılık konfe-
ranslarına arıcılarımızın katılımı sağlanmaya çalışılmakta, sonuç bil-
dirgeleri üyelerimize duyurulmaktadır.

 Tek bahar aylarında geniş katılımlı toplantılar düzenlenerek 
yapılması, uyulması gereken bilgilendirmeler yapılmaktadır. Bu top-
lantılar ilçeler düzeyinde de yapılarak yerel sorunlar tartışılmaktadır.

 Birlik adına “ORAY-BİR’in Sesi” isimli dergi çıkarılmakta olup, 
arıcılarımızın bilgi dağarcıklarının zenginleştirilmesi hedeflenmiştir.

 Arıcılarımızın ürettiği balları tanıtmak, yöre insanımızın daha 
kaliteli bal yemesini sağlamak amacıyla “ORAY-BİR BAL” markamızı 
tescil ettirdik. Ballarımız birlik binasında satılmaktadır. Teleferik ha-
reket merkezinin yanında belediye başkanımızca uygun görülen bir 
dükkânda bal satış noktamız olacaktır.(Belediye Başkanımız Sayın 
Seyit TORUN’a üyelerimiz adına teşekkür ediyoruz.)

Çeşitli fuar alanlarında stant açarak en iyi tanıtımı 
yapmaya çalışıyoruz
 İl Özel İdaresi ve il müdürlüğümüzce yürütülecek ve 4 yıl sü-
recek “Arıcılığın Geliştirilmesi Projesi” kapsamında bal üretiminin ya-
nında bal türevi olan polen, propolis ve arı sütü üretimi yapılması da 
amaçlanmaktadır. İlk etapta polen toplama amaçlı birliğimize üye 
145 arıcımıza 20’şer adet polen tuzağı dağıtımı yapılmıştır.

 Düzenlenen törene, Valimiz Orhan DÜZGÜN, İl Genel Meclis 
Başkanı Engin TEKİNTAŞ, İl Özel İdaresi Genel Sekreteri Mustafa YIL-
MAZ, İl Tarım Müdürü İshak HACIKAMİLOĞLU, Arıcılık Araştırma Ens-
titüsü Müdürü Feyzullah KONAK, Ordu Arı Yetiştiricileri Birliği Başka-
nı Necati AYDIN ile birlik üyesi çok sayıda arıcı katılmıştır.

 Arıcılık Araştırma Enstitüsü tarafından yürütülen, birlik ola-
rak destek verdiğimiz en önemli proje “Arım Balım Peteğim” gerçek-
leştiğinde arıcılarımız, daha kaliteli ballar üreterek insanımızın da-
mak tadına yakışan ürünleri sunacaklardır. Bu proje kapsamında iş-
lenecek polen, propolis ve arı sütüne yönelecek arıcılarımız ürün çe-
şitliliği ile daha çok kazançlı duruma gelecektir.
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Gezginci Arıcılığın Sorunları
1- Gezginci arıcılarımızın gittikleri yerlerde konaklama sorunları, 
birliklerin kurulması ile asgariye inmesine rağmen tamamen gide-
rilememiştir.

2- Arıcılarımızın yoğun olarak gittikleri yerlerin mülki amirleri 
zaman-zaman keyfi uygulamalar yapabilmektedirler.

3- Arıcının konaklama yapabilmesi ve yola gidebilmesi için alınması 
zorunlu olan sağlık raporlarının alınmasında sıkıntı yaşanmaktadır. 
(Kamyon ilaçlama, yüklü iken kamyonu görme)

4- Arazinin yapısı dikkate alınmadan yola veya yerleşim yerine olan 
konaklama mesafesinin 500 m ile sınırlı tutulması sıkıntı yaratmak-
tadır.

5- Bal ormanları kurulması, orman alanlarına su göletleri yapılması,

6- Yol boylarına ve ağaçlandırma yapılacak alanlara yangına daya-
nıklı bal veren çiçekli ağaçların dikilmesi,

7- Arıcılarımızın girdi fiyatlarının yüksek olması nedeniyle üretilen 
balların maliyeti de yüksek olmaktadır. Dolayısı ile dış piyasaya bal 
satmakta zorlanmaktayız.

8- Nişasta bazlı “GLİKOZ” kullanımına sınır getirilmeli, piyasada ger-
çek baldan fazla, bal olarak glikoz satılmaktadır. Merdiven altı üre-
timlere sıkı denetim yapılmalıdır.

9- Arıların yurdumuzun polinasyonu için önemi dikkate alınarak po-
linasyona etkisi hesaplanmalı, Avrupa ve ABD ‘de olduğu gibi poli-
nasyona katkı teşviki verilmelidir.(ABD’de badem bahçelerinde ko-
van başına 140 ile 240 $ teşvik verilmektedir.)

10- Nakliyede kullanılan mazot için indirim yapılmalı.

11- Arıların bakım ve beslenmesi için yıllık sonbahar ve ilkbaharda 
kovan başına 20 kg kristal şekere ihtiyaç vardır. Girdi fiyatlarının dü-
şürülebilmesi için kristal şekerin ihracat fiyatından birlikler kanalı ile 
üyelere verilmesinin sağlanması.

12- Mevcut arıcılık yönetmeliği yeterli olmayıp uygulamalarda sı-
kıntı yaşamaktayız. “Arıcılık Yasası’nın” ivedilikle çıkarılması en 
önemli isteğimizdir. 

13- Türk Gıda Kodeksi Bal Tebliği’nin düzenlenmesinde AB mevzua-
tına uygunluğun dikkate alınması gerekir.

14- Amerikan Yavru Çürüklüğü Hastalığı’nın ihbarı mecburi ve taz-
minatlı hastalıklar listesine alınması.

15- Tarım Bakanlığı, Sağlık Bakanlığı ve diğer bakanlıkların eğitim 
ve bilgilendirme programları ile bal kültürünün yaygınlaştırılması, 
tüketici bilincinin geliştirilmesi doğrultusunda yayınlar aracılığı ile 
etkinlikler yapılmasının sağlanması.

16- Kovan başına verilen destekleme miktarının artırılması.

17- Türkiye’de üretilen tüm arı ürünlerinin kayıt altına alınması ve 

haksız rekabetin engellenmesi.

18- Ülkemizin mevsimlere göre konaklama yerleri ve floral haritala-
rının hazırlanması gerekmektedir.

 Arıcılık, ilimizde büyük bir sektör olup fındıktan sonra en bü-
yük gelir kaynağımızdır. Kısaca bacası olmayan sanayi işletmesidir. 
Bu güce sahip olan bizler, arıcımızın sorunlarını çözme noktasın-
da siyasileri bilgilendirmek amacıyla bir dosya hazırlayıp tüm siyasi 
parti temsilcilerine ulaştırdık. Yukarıda sıraladığımız sorunlarımızın 
dikkate alınmasını ve önemsenmesini diliyoruz.

 Arıcılığa önem veren, hizmet eden herkese şükranlarımızı su-
nuyoruz.




